立法會 Legislative Council

立法會CB(3) 327/18-19號文件

檔 號: CB(3)/M/MM

電 話: 3919 3300

日 期: 2019年1月17日

發文者: 立法會秘書

受文者: 立法會全體議員

2019年1月30日的立法會會議

"推動金融科技中心發展,鞏固本港的國際金融中心地位"議案

陳振英議員已作出預告,會在2019年1月30日的立法會會議上,動議隨附的"推動金融科技中心發展,鞏固本港的國際金融中心地位"議案。立法會主席已指示應按所交來的原有措辭印載在立法會議程上。

立法會秘書

(衛碧瑤代行)

連附件

2019年1月30日的立法會會議 陳振英議員就 "推動金融科技中心發展,鞏固本港的國際金融中心地位" 動議的議案

議案措辭

行政長官在2017年施政報告指出,'香港作為國際金融中心,擁有高度發達的資訊及通訊科技產業,是開拓金融科技的理想地方';就此,本會促請政府採取有效措施,吸引金融科技企業和人才落戶香港,以及鼓勵本地大專院校開設金融科技專業課程,以提升社會的金融科技應用率。

(Translation)

Motion on

"Promoting the development of a financial technology hub to reinforce Hong Kong's position as an international financial centre" to be moved by Hon CHAN Chun-ying at the Council meeting of 30 January 2019

Wording of the Motion

That it is stated in the Chief Executive's 2017 Policy Address that '[a]s an international financial centre with a highly-developed information and communication technology sector, Hong Kong is an ideal place for the development of financial technologies'; in this connection, this Council urges the Government to adopt effective measures to entice financial technology ('Fintech') enterprises and talents to establish their bases in Hong Kong, and encourage local tertiary institutions to offer professional Fintech courses, so as to increase the Fintech adoption rate in society.